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نامهمهمسلیمینمین
بهشوراینگهباندربارهیکمنتخبمجلس

عباس ســلیمی نمین، مدیر دفتــر مطالعات و تدوین تاریخ ایــران در نامه ای 
به آیت الله جنتی دبیر شــورای نگهبان درخصــوص یکی از منتخبان مجلس 

دوازدهم مطالبی را مطرح کرده است.
به گزارش تسنیم، متن این نامه به شرح زیر است:

حضور حضرت آیت الله جنتی
دبیر معزز شورای محترم نگهبان قانون اساسی

با ســلام و ســپاس از تلاش هایتان در مسیر صیانت از جایگاه های حساس در 
ساختار سیاسی کشور مصدع شدم تا دغدغه ای را در مورد موضوعی که بعدها 
تاریخ، قضاوت خوبی درباره اش نخواهد داشــت، با حضرت عالی و سایر فقها و 

حقوقدانان محترم عضو آن شورا در میان گذارم.
همان گونه که مستحضرید برخی افراد سیاسی پر مسئله به منظور انحراف اذهان 
از آن چه از افکار عمومی پنهان می دارند دائم به جنجال آفرینی می پردازند. یکی 

از این جماعت کسی است که ماجرای طولانی با آن شورا داشته است.
اجمالاً آن که وی به دلیل مسائل گوناگونش در مجلس نهم، در جریان ثبت نام 
برای مجلس دهم رد صلاحیت می شــود )ســال ۱۳۹۴(. بــا وجود این برای 
انتخابــات میانــدوره ای ثبت نام می کند و هدف خــود را از این کار نه ورود به 
مجلس، بلکه حفظ آبروی خویش اعلام می دارد و در این زمینه تعهد می دهد.

ایــن وضعیت ادامه می یابد تا وی با ترفندی، یعنی طرح غلط صورت مســئله 
مــواردی از کارنامــه اش، پاســخی غیر مرتبط با مســائل خویــش از برخی 
معمریــن دریافت می دارد و... هر چند چنین افــرادی همواره تلاش  می کنند 
از یک ســو آبروی کشور را در گروی کارنامه خویش قرار دهند و از دیگر سو با 
نزاع آفرینی های کاذب توجه ها را از واقعیت ها منحرف ســازند )که به طور قطع 
و یقین با ظاهرسازی نمی توان واقعیت های تلخ را برای همیشه پنهان داشت( 
در صورت برملا شــدن لغزش ها، شورای محترم نگهبان به عنوان نهادی مهم و 

تعیین کننده چه توجیهی برای برخی تأیید صلاحیت ها خواهد داشت؟
ضمــن اعلام آمادگی برای کمک به تحقق عدالــت، از حضرت عالی به عنوان 
شخصیتی قاطع انتظار می رود دستور بررسی مجدد چنین مسئله ای را صادر 
فرماییــد تا خدای ناکرده اطلاع جامعه قبل از اقدام قانونی، موجب خســارت 

سنگین نشود.

ویژه

آخریناخبارازلایحهحجابوعفافاززباننقدعلی:
لایحهحجابوعفافبخاطرانتخابات

مسکوتنخواهدماند
2۹ فروردیــن ماه ســال جاری بود که صادق آملــی لاریجانی، رئیس مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام بــه عنوان رئیس هیــات عالی نظــارت بر اجرای 
سیاســت های کلی نظام، به آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان نامه ای 
نوشت و مصوبه مجلس درباره حجاب را مغایر با سیاست های کلی نظام در حوزه 
اقتصاد مقاومتی دانســت با این ادلهّ که برداشت جریمه از حساب زنان، باعث 

بی اعتمادی به نظام بانکی و خروج سپرده های بانکی می شود.
این نامه طی روزهای اخیر باردیگر در فضای رســانه ای مطرح شــد، آنهم در 
شــرایطی که این لایحــه هنوز در رفت و آمد بین شــورای نگهبان و مجلس 

یازدهم بود.
روز گذشته اما خبری مهم منتشر شد مبنی براینکه این لایحه به تایید هیات 
عالی نظارت رســیده تا در نتیجه این رفت و آمدها، به ایستگاه شورای نگهبان 

برسد و تکلیف نهایی روشن شود.
رفع ایرادات هیات عالی نظارت به لایحه عفاف و حجاب

در همین راســتا محمدتقی نقدعلی، عضو هیات رئیســه کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس شورای اسلامی و همچنین عضو کمیسیون ویژه بررسی لایحه 
عفاف و حجاب که یکی از موافقان جدیِ این طرح است درباره آخرین وضعیت 
لایحه عفاف و حجاب به خبرآنلاین می گویــد: ایرادات هیات عالی نظارت به 
لایحــه عفاف و حجاب برطرف شــد و آن را تأیید کرده اســت. در واقع ایراد 
مختصری هم به لایحه یاد شده از سوی شورای نگهبان وارد شد که در نهایت 
اصلاحیه های لازم نیز صورت گرفت و در حال حاضر نیز منتظر شورای نگهبان 

در این خصوص هستیم.
او در پاســخ به این سوال که چه ایراداتی از سوی هیات عالی نظارت به لایحه 
یاد شده وارد بوده است؟ تصریح کرد: ایراداتی که هیات عالی نظارت مبنی بر 
برداشتن جریمه از حساب متخلفین بود که یک سری ابهامات و نقطه نظراتی 
مطرح بود که آنها را طبق آنچه سیاســت های کلیِ نظام اقتضا می کرد اصلاح 
کردیم در واقع ایرادات شورای نگهبان در مواردی که برخی از متخلفین، تمکین 
بــه قانون نکنند در بعضی از مصادیق، تعیین تکلیف نشــده بود به بیان دیگر 
در برخی از مصادیق، تعیین تکلیــف صورت گرفت، اما در بعضی از مصادیق، 
مواردی پیدا و مطرح می شــد که متخلف می توانست تمکین نکند و در نتیجه 

هیچ گونه راه برخورد قانونی برای آن وجود نداشته باشد.
برداشت جریمه از حساب زنان به منتفی نیست

عضو کمیسیون ویژه بررسی لایحه عفاف و حجاب در پاسخ به این سوال که آیا 
بحث برداشت جریمه از حساب زنان منتفی شده است؟ عنوان کرد: خیر منتفی 
نیست بلکه کیفیت برداشــت در بعضی از مصادیق که موجب می شد زندگی 
شــخص و حقوق شهروندی اش مختل شــود و هم با سیاست های کلی نظام 
منطبق نباشد اصلاح شد وگرنه آن مواردی که افراد جریمه می شوند همچنان 

به قوت خود باقی است.
این نماینده مجلس در پاسخ به این سوال که آیا برداشت جریمه بدون اطلاع 
شخص صورت می گیرد؟ عنوان کرد: براساس ایرادی که شورای نگهبان به این 
موضوع داشــت اصلاح شد. در حال حاضر متن جزییات اصلاحات را در اختیار 

ندارم و باید به آنها نگاه کنم.
او در پاسخ به این سوال که فرایند رفت و برگشت این لایحه بین شورای نگهبان 
و مجلس را چطور می بینید؟ گفت: اگر شورای نگهبان اصلاحات اخیر را بپذیرد 
عملا این مرحله نهایی است و کار این لایحه به اتمام خواهد رسید، اما اگر نیاز 

به اصلاحات باشد این رفت و آمدها ادامه خواهد داشت.
عضو کمیســیون ویژه لایحه عفاف و حجاب در پاسخ به این سوال که فرایند 
بررسی این لایحه در مجمع و هیات عالی نظارت چطور ارزیابی می کنید؟ بیان 
کرد: ایرادات مجمع ایرادات مســتقلی بوده اســت و پیرامون برداشت حساب 
از شــخص بوده که برطرف شد ایرادات شــورای نگهبان درباره مصادیقی بود 
که می توانســتند قانون را دور بزنند بوده اســت و ایراد مستقلی بود که طبق 
مشــورتی که با حقوقدانان شــورای نگهبان صورت گرفت منتظر نظر اعضای 

شورای نگهبان در این باره هستیم.
نامه آیت الله آملی لاریجانی مربوط به فروردین ماه بود

نقدعلی ادامه داد: خبری که در رســانه ها مبنی بر نامه صادق آملی لاریجانی 
به دبیرشــورای نگهبان بود مربوط به فروردین ماه بوده که فرایند آن به پایان 
رسیده است. کار لایحه حجاب در مجمع به پایان رسیده است و اخیرا در صحن 

علنی مجمع نیز مطرح و مصوب شده است.
لایحه حجاب و عفاف مسکوت نخواهد ماند

این نماینده مجلس در پاسخ به این سوال که با توجه به وضعیت کشور به ویژه 
وضعیت انتخاباتی که در پیش رو اســت ممکن است این لایحه مسکوت باقی 
بماند؟ تاکید کرد: خیر مسکوت نخواهد ماند کما اینکه همه طرح ها و لوایحی 
که مصوب شده ابلاغ می شود. مسکوت ماندن معنایی ندارد مگر اینکه ایرادات 
شورای نگهبان به قوت خود باقی باشد و طی مراحلی، پروسه بررسی این لایحه 
همچنان ادامه پیدا کند. بنابراین چیزی به نام مسکوت ماندن نداریم و کشور 
در نهایت اســتقرار و استمرار امور است و این موضوع مانند سایر موضوعات و 

مسایل اجتماعی، سیاسی و فرهنگی است.

مجلس

اژهایقصدنامزدیدرانتخابات
ریاستجمهوریراندارد

قــوه قضائیه اعلام کرد: حجت الاســلام والمســلمین 
محســنی اژه ای مطلقــاً قصــد نامــزدی در انتخابات 

ریاست جمهوری ندارد.
به گزارش تســنیم، مرکز رسانه قوه قضائیه در واکنش 
به برخــی گمانه زنی های انتخاباتــی در فضای مجازی 
و رســانه ای اطلاعیــه ای اعلام کرد: »حجت الاســلام 
والمسلمین محسنی اژه ای که از دهم تیر ماه ۱۴00 با 
حکم مقام معظم رهبری مسئولیت ریاست قوه قضائیه 
را عهده دار شــده  اســت، بر انجام مأموریت محوله در 
عدلیه اصرار و تمرکــز دارد و امتثال امر رهبری حکیم 
انقلاب در راستای تحول در دستگاه قضا را از مفروضات 
اصلی می داند. لذا اعلام می شود که ریاست قوه قضائیه 
مطلقاً قصد و اراده ای برای گام نهادن در مسیر انتخاباتی 
جهت تصدی ریاســت دولت را ندارد و کمافی الســابق 
معطوف و متمرکز بر اجرایی ســازی مفاد فصل یازدهم 
قانون اساســی ناظر بر وظایف و مسئولیت های دستگاه 

قضایی است.

توصیهکنعانیمقدمبهشوراینگهبان:
شوراینگهبانبانرمشقهرمانانه

باگزینههابرخوردکند
یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: رقابت وقتی اتفاق می افتد 
که دایره گزینش مردم وسیع باشد. شورای نگهبان باید با 
نرمش قهرمانانه نسبت به گزینه های مختلف برخورد کند.

حسین کنعانی مقدم فعال سیاســی اصولگرا در گفت وگو 
با ایلنا، در خصوص برگزاری انتخابات زودهنگام ریاســت 
جمهوری بــا توجه به تاکید رهبر انقــلاب مبنی بر عدم 
اخلال در کار کشــور و ضرورت  هــای لازم برای برگزاری 
انتخاباتی پرشور، گفت: ما باید فضای آرامی در کشور ایجاد 
کنیم. تجربه انتخابات ریاست جمهوری، خبرگان رهبری و 
مجلس شورای اسلامی را هر ساله داشتیم. این بلوغ سیاسی 
در بین مردم وجود دارد که برای تعیین سرنوشت خود به 
آرای عمومی مراجعه می کنند.  این فعال سیاسی اصولگرا 
یادآور شد: فکر می کنم بحث منازعه های سیاسی، که حالا 
بــه آن مناظره می گویند را باید بیــن رقبا کم کنند و به 
آنها تخفیف بدهند و هزینه های تبلیغات عمدتا اقســاطی 
باشد. نباید در فضای کشور سیاه نمایی کنند. کنعانی مقدم 
در پاســخ به این ســوال که فکر می کنید چه گزینه هایی 
می توانند در این شرایط حساس در مقام ریاست جمهوری 
به کشــور کمک کنند، گفت:  ببینید هرکدام از رؤســای 
جمهوری گذشته نکات مثبت و منفی داشتند و هرکدام به 
تنهایی می توانند به عنوان یک الگو برای قضاوت مردم مورد 
توجه قرار بگیرند. وی در پاســخ به این سوال که رهبری 
بر مشــارکت پرشور در انتخابات تاکیدات فراوانی داشتند. 
وظیفه شــورای نگهبان و نهادهایی که در انتخابات نقش 
دارند چیست تا بتوانند فرمایشات رهبری را اجرایی کنند، 
گفت: اگر انتخابات رقابتی نباشــد، مشارکتی هم نخواهد 
بــود. وقتی رقابت اتفاق می افتد کــه دایره گزینش مردم 
وسیع باشد. شورای نگهبان باید با نرمش قهرمانانه نسبت 
به گزینه های مختلف برخورد کنــد و کاری کند تا مردم 
به واســطه نامزدهایی که مطرح می شوند، قدرت انتخاب 
داشته باشند و مشارکت حداکثری باشد. این فعال سیاسی 
اصولگرا با بیان اینکه این مسیر کار چندان سختی نیست و 
اگر اراده آن وجود داشته باشد، مشارکت خوبی در انتخابات 
خواهیم داشــت، گفت: در حال حاضر جناح های سیاسی 
و گروه هــای مختلف پیام هایی که می دهند و مواضعی که 
می گیرند نشــان دهنده آن است که وحدت و انسجام ملی 

برای اینکه مشارکت حداکثری شکل بگیرد وجود دارد.

تقویتاحتمالحضوراژهای
مخبرولاریجانیدرانتخابات

نور نیوز که زمانی نزدیک به دبیر شورای عالی امنیت ملی بود 
در مطلبی نوشت: علی جنتی، محمد باقر نوبخت و محمود 
واعظی اواخر هفته گذشته با برگزاری جلسه ای چند ساعته 
با علــی لاریجانی از او برای حضــور در چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاســت جمهوری دعوت کرده اند. علی لاریجانی 
هنوز در مورد حضور در انتخابات به تصمیم قطعی نرسیده 
که به نظر می رسد علت اصلی آن به دو موضوع شامل عدم 
اطمینان از اقبال ســایر گروه هــای نزدیک به اعتدال گراها 
بــه وی و موضوع احتمال تایید صلاحیت ها مرتبط اســت. 
محمود احمدی نژاد هم بر اساس آنچه خود اعلام کرده در 
حال بررسی شــرایط برای اخذ تصمیم نهایی است. به نظر 
می رسد احمدی نژاد که تقریبا از رد مجدد صلاحیتش برای 
حضور در انتخابات، اطمینان دارد نهایتا برای پاسخگویی به 
هوادارانش و منتقل کردن بارمســئولیت عدم حضورش در 
انتخابات به حاکمیت، در انتخابات پیش رو ثبت نام خواهد 
کرد. ئیس کمیته سیاسی حزب کارگزاران با اشاره به جلسه 
روز گذشته این حزب، خبرداد که حزب کارگزاران از نامزدی 
عارف،  ظریف و لاریجانی حمایــت می کنیم و تا پایان این 
هفته تصمیم نهایی خود را اعلام خواهیم کرد. در این میان 
اعلام نظر شــورای نگهبان در خصــوص فقدان وجود مانع 
قانونی در خصوص شرکت قالیباف، مخبر و اژه ای به عنوان 
روسای قوای ســه گانه در انتخابات، شایعاتی که در زمینه 
احتمال حضور محمد مخبر سرپرســت ریاست جمهوری و 
غلامحسین اژه ای رئیس قوه قضائیه در چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاســت جمهوری مطرح شده بود را تقویت کرده 

است.

هنوزچندساعتازسقوطبالگرد
رئیسینگذشتهبود

کهستادانتخاباتیزدند
ســایت مشــرق از اســتفاده تبلیغاتی برخی طیف های 
اصولگرایی از سقوط بالگرد رئیس جمهور فقید انتقاد کرد.

پایگاه خبری تحلیلی مشرق نوشت: هنوز ساعتی از اعلام 
سقوط بالگرد رئیس جمهور و همراهانش نگذشته که برخی 
چون اصحاب ســقیفه در گعده های شبانه جمع شده و با 
کمک شبکه های رسانه ای مرتبط ستادهای انتخاباتی خود 
را راه انــدازی کردند، این تلاش زودهنگام حتی به رســانه 
ملی )صداوسیما( نیز کشیده شده و آن چنان پررنگ بود که 
صدای کارشناسان سیاسی را درآورد. مشرق در ادامه افزوده 
اســت: این خط عجیب برای راه اندازی کمپین انتخاباتی 
چنان برخی را دچار شور و شعف کرده که حتی پا را فراتر 
گذاشته و تلاش کردند در طول مراسم های مختلف تشییع 
در شــهرهای تبریز، قم، تهران و مشــهد، خیابان ها را نیز 
تحت تأثیر قرارداده و از سوگ ملی ستاد انتخاباتی بسازند. 
این اشــتیاق کور به حدی است که برخی حتی به ظرف 
ظرافت سیاسی نیز توجه نکرده و به  صورت عیان آن را جار 
زده و اشخاص موردنظر را در کوی و خیابان جار می زنند تا 
جایی که یکی از موکب های مسیر تشییع تبدیل به ستاد 

انتخاباتی یک نامزد بالقوه انتخابات شد.

رویداد

انتخابات

تبریز  مردم  نماینده  پزشکیان  مسعود 
در مجلس شورای اسلامی  روز گذشته 
آمادگی  خبــر  اعلام  با  )یکشــنبه( 
برای کاندیداتــوری چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری، گفت: قصدم 
از شرکت در انتخابات افزایش مشارکت 
مردمــی  و آوردن برخی افــراد پای 
صندوق های رای در شرایطی است که 
این تصور در سطح داخلی و بین المللی 
در مورد ایــران وجود دارد که مردم با 

صندوق ها قهر هستند.
وی افزود: با حضور سلایق و افراد مختلف در 
شرایط دشوار کنونی می توان این مشارکت 
را افزایــش داد آن هم در وضعیت دشــوار 
کنونی که بدلیل فاجعه فقدان رئیس جمهور 

به اجبــار باید انتخابات ریاســت جمهوری 
برگزار شود.

نماینده مجلس شورای اسلامی  بیان کرد: با 
توجه به همزمانی انتخابات ریاست جمهوری 
با انتخابات شــوراها در ادوار گذشته شاهد 
مشــارکت عمومی  بودیم و امروز که بخاطر 
شــرایط ایجاد شده تنها شــاهد انتخابات 
ریاست جمهوری خواهیم بود، حضور افراد 
و ســلایق مختلف باعث باز شــدن میدان 
رقابت و تغییر این نگاه می شود که در ایران 
تنها یک جریان حاکم است و به دنیا نشان 
می دهیم که با حضور مردم در میدان، رای 

آنها تعیین کننده خواهد بود.
پزشکیان تصریح کرد: آنچه که شخصاً دنبال 
آن هســتم افزایش مشــارکت است اما اگر 

بتوانیم با شــخصیت های مختلف اصولگرا و 
اصلاح طلب مشــورت کنیم و این جو تقابل 
در کشور را به تعامل تبدیل کنیم، ارزشمند 
خواهد بود چون زمانی موفق خواهیم بود که 
باهمدیگر مشارکت و تعامل کنیم و میدان 
انتخابان میدان رقابت اســت و نه تعامل و 
آنچه تعیین کننده است سیاست های کلی 
نظام اســت که از سوی مقام معظم رهبری 

اعلام شده است.
وی ادامــه داد: اگر این سیاســت ها و قانون 
کلی برنامه خط مشــی دولت ها باشــد و به 
اجرای آن اهتمام کنند، در کشور با مشکلی 
روبرو نخواهیم شد و هر کسی که به دنبال 
رای مردم اســت باید این مهــم را مد نظر 
داشته باشد و وعده های هر کسی را باید به 

نسبت پاسخگویی در مقابل این سیاست ها 
و اجــرای آنها مورد ارزیابــی و پذیرش قرار 
دهیم و هر کســی با هر اسم و گرایشی باید 
از همان ابتدای پذیرش مســئولیت متعهد 
به اجرای سیاست های کلی نظام و منویات 
 رهبری باشد، حتی اگر مذهبی و متدین هم 

نباشد.
پزشکیان در خصوص حمایت اصلاح طلبان 
از حضــور وی در انتخابــات پیش رو گفت: 
منتظر اعلام حضور چهره های اصلاح طلب 
هستم تا با بررسی وزن افراد حاضر با توجه 
به مقبولیت، توان و ظرفیت آنها برای افزایش 
مشارکت نسبت به اجماع و یا ورود مستقل 

در این عرصه تصمیم گیری کنم.
وی خاطرنشان شــد: هر دولتی که سر کار 
بیاید باید تعهد بدهــد که مکلف به اجرای 
سیاســت های کلــی قانون برنامه اســت و 
مهمترین مشــکل ما در کشور این است که 
حرف زده ایم، اما عمل نکرده ایم و نمی شود 
ابتدا یک مســیر و جهتی را به مردم نشان 
دهیم و بعد از چهار یا هشــت سال بگوییم 
نتوانســتیم و اگر اهل این میدان نیستیم و 
تــوان لازم را نداریم به جای اینکه آدم های 
خودمــان را که فاقد علــم و توانمندی های 
لازم نیستند بر راس امور قرار دهیم، از افراد 
دارای علم و تخصص را بر سر امور بگماریم، 
رویکــردی که نتیجــه آن نارضایتی چپ و 

راست و بیش از همه نارضایتی مردم شود.
وزیر دولت اصلاحات در مورد احتمال عدم 
تایید صلاحیت از سوی شورای نگهبان نیز 
اظهار داشــت: وظیفه من حضور در عرصه 
انتخابات برای افزایش مشــارکت است و در 
صورتی کــه تایید صلاحیت هم نشــوم، با 
توجه به فرمــوده امام علی نه به دنبال دنیا 
هستیم و نه اگر چیزی را از ما بگیرند تاسف 
می خوریم اما نیاز امروز جامعه، انسان هایی 
اســت که با ایجاد تعامل و همدلی در مسیر 
هدف های اصلی نظام حرکت کنند و مصمم 
به اجرای وعده های خود بــا بهره گیری از 

نیروها و افراد متخصص باشند.

یک منتخب مجلــس دوازدهم گفت: 
وقت تکرار اشــتباهات و دادن امتیاز 
اینجا  به رقیب نیســت. شاید  دوباره 
در درون ایــن جریان افــراد مختلف 
اما  خودشان را جدا از همدیگر بدانند 
رقیب همه را به یک چشــم می بیند و 
فردای پیروزی رقیــب تقریبا همه به 
یک اندازه متضرر می شــوند و از همه 
مهم تر کشــور و مملکت است که در 

مسیر ضرر می افتد.
عبدالکریم حسین زاده در گفت وگو با ایلنا، 
درباره انتخابات ریاســت جمهوری پیش رو 
گفت: هر چند هنوز فضا تحت تاثیر شوک 
ناشی از فقدان رئیس جمهوری است، اما در 
همین شــرایط هم می توان نشانه هایی دید 
که می توانند نویدبخش زمینه ای تازه برای 
افزایش مشــارکت باشــند. برای اینکه نرخ 
مشــارکت در این دوره از ارقامی مانند ۵۵ 
درصد عبور کند، اصلا کار سختی در پیش 
نیست. در سطح عمومی به نظر می رسد که 
جامعه آمادگی حضور با نرخ متوسط به بالا 
را در یک انتخابات دیگر داشته باشد و باید 
ببینیم آیا در سطح تصمیم گیران انتخاباتی 
تنوع نامزدها به شــکلی خواهد بود که این 

اتفاق رخ دهد یا خیر؟
منتخــب نقده و اشــنویه در مجلس اظهار 
بهترین شرایط  باید حتی الامکان  داشــت: 
ممکــن در تائید صلاحیت هــا را برای این 
مقطع درنظــر بگیریم تــا بتوانیم حداکثر 
نیروی اجتماعی و سیاســی خود را در این 
مــدت زمان کوتاه مجددا فعــال کرده و به 
صحنــه بیاوریم. من فکــر می کنیم در این 
مقطــع جریان های خواهان تغییــر باید با 
دو عنصر عمل خــود را تنظیم کنند؛ یکی 
امیــدواری کامل و دیگری واقع بینی صریح 
نسبت به شرایط و همینطور تجارب گذشته.
وی افزود: ترکیب مجلس نســبت به ادوار 
یازدهم و نهم بســیار متعادل تر اســت و ما 
تعداد نفرات به مراتب بیشــتری در جریان 
اصلاح طلبــی و اعتدال داریم کــه از وزن 
قابل توجهی برخوردار هســتند. همینطور 
افراد باســابقه به مراتب بیشتری وارد این 
دوره شــده اند. به نظر من این عوامل تاثیر 

خود را در عملکرد مجلس نشــان خواهند 
داد. منتخــب مردم نقده گفت: وقتی دولت 
اول آقای روحانی با مجلس نهم که سراسر 
اصولگرا و از جریان مخالف او بود توانســت 
کار کند، یک دولت اصلاح طلب یا اعتدالی 
به طریــق اولی با مجلس دوازدهم می تواند 
همــکاری کند. جــدای از ایــن اتفاقا من 
در انتخابــات مجلس دوازدهم نشــانه های 
امیدوارکننــده ای یافتم. عمــوم ناظران به 
عدم مشــارکت ۶0 درصــدی مردم در این 
انتخابات توجه می کردند در حالیکه مسائل 
دیگری هم در کار بود.  حســین زاده درباره 
این که در انتخابات گذشته این شرایط مهیا 
نشــد و چه تضمینی هســت که این بار به 
فاصله کمتر از ۶ ماه بشــود، خاطر نشــان 
کرد: بالای ۱00 نفر اصلاح طلب و اعتدالی 
که خیلی از آنها شناسنامه دار هستند وارد 
مجلس شدند. من قبول دارم جامعه منتظر 
ســیگنالی قوی تــر از این برای مشــارکت 
اســت اما وظیفه ما الان این نیســت که به 
انتخابات های قبلی عقب گرد کنیم و با مبنا 

قرار دادن آنها، منفعل بمانیم.
وی افزود: مــا در مجلس دوازدهم گفتمان 
»نه به تندروی« را پیش کشــیدیم و اتفاقا 
تعداد نماینــدگان خوب با ســوابق خوبی 
وارد مجلس شدند و در ادامه همین پروسه 
معتقدم »گام دوم نه به تندروی« انتخابات 
ریاست جمهوریست و بنده به عنوان نماینده 
ملت درخواســت دارم آقایان زیر به ترتیب 
حــروف الفبا : »پزشــکیان« ، »جهانگیری 
« »محمد جــواد آذری جهرمی«، »محمد 
شــریعتمداری«، »علــی اکبــر صالحی« ، 
»صدر« ، » طیب نیا« ،» ظریف «، »عارف« 
،» حسن قاضی زاده هاشمی« ،» لاریجانی 
« برای انتخابات ثبت نام کنند و در نهایت 
هم در مســیر ائتلاف سیاسی رفته و بعد از 
رد و تایید صلاحیت هــا همچون انتخابات 
ترکیــه و جریان رقیب اردوغان که ۶ حزب 
ائتلاف کردند همه ایــن افراد با مرکزیت و 
میانجیگری بزرگان پشت یک نفر بایستند.

حســن زاده یادآور شــد: نکته دوم اینکه از 
گذشــته درس بگیریم و راه ائتلاف و توافق 
درونی را در پیش بگیریم. سال ۸۴ از همین 

گلوگاه ضربه سختی خوردیم و اصلا کشور 
از مســیر خود خارج شــد. در دولت آقای 
روحانــی و خصوصا دولت دوم ایشــان هم 
رقابــت دو جریان اعتدالی و اصلاح طلب در 
درون ساختار دولت که به تقابل هم کشیده 
شــد، خیلی از ظرفیت ها را از بین برد. الان 
دیگر وقت تکــرار این اشــتباهات و دادن 
امتیاز دوباره به رقیب نیست. شاید اینجا در 
درون این جریان افراد مختلف خودشان را 
جــدا از همدیگر بدانند اما رقیب همه را به 
یک چشــم می بیند و فردای پیروزی رقیب 
تقریبا همه به یک اندازه متضرر می شوند و 
از همه مهم تر کشور و مملکت است که در 
مسیر ضرر می افتد. وی خاطرنشان کرد: من 
معتقدم حداکثر ظرفیت ها باید فعال شوند و 
گفت و گوی جدی صورت بگیرد. چون وقت 
هم بســیار کم است و باید کاملا متفاوت از 
انتخابات های نرمال و عادی گذشــته رفتار 
کرد. منتخــب مجلس دوازدهم درخصوص 
این که چنین فرآینــدی می تواند جامعه را 
برای مشــارکت مجدد قانع کند، گفت: اگر 
فرآیند سیاسی رســیدن به نامزد نهایی در 
جریان اصلاحات و اعتدال به درســتی طی 
شود خودش یک عامل مشوق برای جامعه 
است. مضاف بر این معتقدم طی شدن دقیق 
و درســت این مسیر حتی به تصمیم گیران 

انتخاباتی هم ســیگنال هایی برای تصمیم 
متفاوت با ادوار اخیــر انتخابات خواهد داد 
و در مســاله صلاحیت ها هــم تاثیر خواهد 

گذاشت.
وی تاکید کرد: البته امیدوارم تصمیم گیران 
انتخاباتی هم به این نتیجه رسیده باشند که 
هیچ مزیت و امتیاز ملی در مشارکت پائین 
و رقابت محدود وجود ندارد. یعنی باید این 
خطر هم درک شــود کــه در صورت عدم 
وجــود زمینه رقابت احتمــال پایین آمدن 
مشــارکت از ۴0 درصــد انتخابات مجلس 
دوازدهم هم وجود دارد. انتخابات ریاســت 
جمهوری اگر رقابتی نباشــد، یک دولت به 
معنای واقعی، حداقی خواهیم داشت که در 
این شرایط کشــور و منطقه چنین چیزی 

خطرناک است.
حســین زاده با بیان اینکه منافع ملی ایران 
به شدت در گرو افزایش مشارکت انتخابات 
ریاســت جمهوری پیش رو است، گفت: به 
همین اعتبار هم فرصت یک ماه و نیم آینده 
فرصتی بسیار حیاتی و حتی شاید غیرقابل 
تکرار هم برای جریان های خواهان عقلانیت 
در کشور است و هم برای نظام تدبیر کشور. 
از دست دادن این فرصت نه فقط اینکه همه 
را متضــرر می کند بلکه حتی می تواند برای 

کشور خطرآفرین هم باشد.

نماینــده مردم ســراب و مهربان در 
مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
در این فضای سیاســی و اجتماعی که 
پررنگ همه جریانات  رخ داده، حضور 
دارد،  انتخابات ضرورت  در  سیاســی 
گفت: یکی از مســایلی که باید مورد 
توجه قرار بگیرد این اســت که اداره 
کشــور را به دســت فرد با تجربه ای 
بسپاریم که بتواند این شرایط را به نفع 

مردم و جمهوری اسلامی تغییر دهد.
مجید نصیرپــور، نماینده مردم ســراب و 
مهربــان در مجلس شــورای اســلامی در 
گفت وگو با شــفقنا با اشــاره بــه ضرورت 
برگزاری انتخابات با حضور سلایق مختلف 
سیاســی، اظهار داشــت: نظام سیاسی ما 
»مردم محور« اســت و برای اینکه همراهی 
مردم را با نظام سیاسی داشته باشیم، باید با 

توجه به مطالبات آنها برای مدیریت کشور 
برنامه ریزی کنیم.

اداره کشور را به دست افراد
با تجربه بسپاریم

ایــن نماینده مجلس تصریــح کرد: یکی از 
مسایلی که باید مورد توجه قرار بگیرد این 
است که اداره کشور را به دست فرد با تجربه 
ای بسپاریم که بتواند این شرایط را به نفع 
مردم و جمهوری اســلامی تغییر دهد و در 
این فضای سیاسی و اجتماعی که رخ داده، 
حضور پررنگ همه جریانات سیاســی اعم 
از اصولگرا و اصلاح طلــب ضرورت دارد تا 

کشور را از این بزنگاه عبور دهیم.
ضرورت شکل گیری 
اعتمادسازی جدید

وی با تاکید بر اینکــه با توجه به انتخابات 
اخیــر، ضروری اســت که اعتماد ســازی 

جدیدی شــکل بگیرد، اظهار داشــت: باید 
مردم را با حضور کاندیداهای مورد نظرشان 
تشــویق کنیم که در انتخابات مشــارکت 
جدی و فعالانه داشــته باشــند؛ لــذا باید 
در فرصت هــای باقی مانده تــا زمان ثبت 
نام، جریانات سیاســی داخل کشــور با هم 
نشست ها و گفت وگوهایی شکل دهند و از 
سوی دیگر هم نهادهای نظارتی و مسوولین 
برگزاری انتخابــات، باید فضای انتخابات را 
به ســمتی ببرند که افــراد مختلفی که در 
مظان انتخاب مردم هســتند، امکان حضور 

در انتخابات را داشته باشند.
نصیرپور بیان داشت: ما در شرایطی هستیم 
که نیاز است افراد با تجربه وارد میدان شوند 
و این تجربه نشان داد که باید به سرمایه های 
انسانی کشــور توجه کنیم. ما امروز میراث 
دار حکومتی هســتیم که بیش از ۴0 سال 

از عمــر آن می گــذرد و مســایل داخلی و 
بین المللــی ما اقتضائات خــاص خودش را 
دارد. وی در پایان خاطرنشــان کرد: به هر 
حال یــک طرف انتخابات، کاندیداها، طرف 
دیگر مردم و ضلع ســوم هم دســتگاه های 
اجرایی و نظارتی انتخابات هستند؛ امیدوارم 
دستگاه ها، شرایطی را فراهم کنند که افراد 
بــا تجربه و مقبول مردم وارد میدان شــود 
و هــر زمان که مردم را همــراه چهره های 
مقبولشــان در حمایت از نظام داشــتیم، 
همیشــه نتایج مثبتی را به دست آوردیم. 
در میان چهره های ملی کشــور، افرادی را 
می شناسم که اگر شرایط را فراهم ببینند و 
وارد میدان شوند، هم مشارکت افزایش پیدا 
می کند و هم می توانیم امیدوار باشــیم که 
شــرایط اقتصادی و معیشتی مردم بیش از 

گذشته مورد توجه قرار می گیرد. 
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